
Rosemarie Køhn 
hadde en vanskeli 

------~~~~~~~ 

- --------------

J eg har opplevd både 
motgang og medgang. 
Det har vært med på å 

prege meg både som men
neske og biskop, sier Rose
marie Køhn. 

Den koselige kvinnen 
med den kvikke replikken 
og det gode humøret har 
tusen jern i ilden som bis
kop med sete i Hamar. Men 
livet har ikke alltid fart 
like lett med Rosemarie 
Køhn. Hun er født i Tysk
land av norsk mor, og 
hadde tysk far. Faren ble 
sendt td Afrika under kri
gen og ble satt i ameri
kansk fangenskap. Etter 
krigen ble foreldrene skilt, 
så mamma Eva og Rose
marie måtte klare seg selv 
under de vanskelige etter
krigsårene. 

- Halvannet år etter kri
gen flyktet mor og jeg på en 
hollandsk lastebil fra 05t
til Vest-Berlin. Vi var i en 
transittleir i noen måneder 
før vi endelig fikk trans
port til Norge. Jeg har 
aldri opplevd det å være 

Skilsmissebarn 
Det var heller ikke lett å 

komme til Norge som barn 
aven tysker og på toppen 
av alt være skilsmissebarn. 

- Jeg måtte sporenstreks 
lære meg norsk. Men jeg 
klandrer ingen for at det 
var slik. Jeg synes det er 
nktig å snakke om disse 
tingene - selv om det er 
tabubelagt. Dessverre er 
det mange som fortsatt 
føler de rna skjule deler av 
sitt liv, selv.30 år etter kri
gen. 

- H\'a har du lært av de 
vanskelige barndomsåre
ne? 

- Jeg er veldig bevisst 
hva som cr viktigst her i 
livet. I dag er jeg biskop og 
har det godt - også mate
rielt sett. :VIen jeg vet også 
om hvordan det er å stå 
helt på bar bakke - og jeg 
vet hvordan det er å være 

skilsmissebarn. Derfor 
tror jeg at jeg har noe å gi 
videre til andre, sier Rose
marie Køhn. 

Rikskjendis 
- Du har tidligere sagt at 

påsken bør være mer enn 
ski og appelsiner? 

- Ja, påsken handler om 
så mye mer. Det handler 
om liv, død og oppstandel
se. Paskeeggene er et sym
bol på livet. I min tidlige 
barndom gjemte mor hard
kokte påskeegg i hagen 
som jeg skulle finne, smiler 
Rosemarie Køhn som i 
påsken prøver seg som 
barn~-TV-tante på NRK 
sammen med Teodor og 
Birgit Strøm. 

- Da du ble utnevnt til 
biskop ble du rikskjendis 
på et blur.k. Hvordan føles 
det? 

- Jeg har ikke kommet 
over det ennå. Da jeg var i 
Oslo nylig hørte jeg noen 
ungdommer rope· «Hel~. 
Rosemarie». Det føles 

unektelig litt rart, og det 
kan hende man blir litt 
selvopptatt av det. Mitt 16 
år gamle tantebarn sa for
leden: «Tante, nå må du 
slutte å digge deg sjøl!» 
sier Rosemarie og ler. 

- Tidligere har du blant 
annet arbeidet som syke
husprest. Hvordan har det 
preget deg? 

- Jeg har lært at det til 
syvende og sist er ensomt å 
være menneske. Når du 
blir så syk at du går døden 
i møte, hjelper det ikke å 
ha mange rundt seg. Da er 
man egentlig helt alene, 
sier biskopen ettertenk
somt. 

Ble forbannet 
SYkehus-historien min~ 

ner også om en gang Rose
marie Køhn ble forbannet 
- ja, faktisk sa forbannet at 
hun bannet, noe hun slett 
ikke har for vane å gjøre. 
En venninne som var mor 
til trc små barn lå for 
døden på grunn av kreft. 

På vei hjem etter det siste 
sykehusbesøket både ban
net og ba Rosemarie. 

- Både følelsene og 
uttrykkene kan bli blande
de i en slik situasjon. Det 
synes jeg er tillatt. 

- Du har selv valgt å le\·c 
alene? 

- Ja, men jeg opplever 
det ikke som om jeg er ale
ne. Jeg har familie, venner 
- og ikke minst tantebarna 
mine. Jeg hører med til de 
heldige slik. Mange ensltge 
er jo også ensomme. 

- Hva skal du gjøre l 
påsken? 

- Legge beina på bordet 
og gjøre minst mulig~ Jeg 
skal være hjemme pa 
Hamar, men jeg får nok 
besøk av familien. Noen 
gudstjenester blir det ogsa 
- og selvsagt skal jeg 
skitur~ sier 
Køhn smilende. 
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